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čj. UHK/DFF/2023/18100 
 
 

ZÁPIS z 11. zasedání  
Akademického senátu Filozofické fakulty UHK, 

konaného dne 21. září 2023 
v zasedací místnosti BSM4 

 
 
Přítomni: dr. Joukl, doc. Beran, doc. Daneš, dr. Hrubeš, dr. Trousil, Mgr. Burianová, P. Žďárská, D. 
Vosecká, R. Vyšanský 
 
Omluveni: doc. Šandera, Jaroslav Neubauer 
 
Hosté: dr. Prouza, dr. Junová 
 
 
Dr. Joukl, předseda senátu, přivítal všechny přítomné členy a konstatoval, že přítomností nadpoloviční 
většiny všech členů je senát usnášeníschopný.  
 
Dr. Joukl informoval přítomné, že ze zasedání je pořízen zvukový záznam z důvodu vyhotovení zápisu. 
 
Dr. Joukl požádal přítomné senátory o hlasování o navrženém programu jednání: 
 
Program: 

1. Aktuální informace spojené s iniciativou Hodina pravdy 
2. Příprava změny volebního řádu AS FF UHK – elektronické volby 
3. Různé 

 
 
Hlasování o navrženém programu jednání: 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                5 Pro:                 4 
Proti:             0 Proti:              0 
Zdržel se:      0 Zdržel se:       0 
Nepřítomni:  1 Nepřítomni:   1  

Navržené usnesení bylo schváleno. 
 
1. Aktuální informace spojené s iniciativou Hodina pravdy 

Dr. Joukl seznámil přítomné s proběhnuvšími a chystanými událostmi, které s iniciativou Hodina 
pravdy souvisí. 

Konstatoval, že probíhají vzájemná jednání mezi členy České konference rektorů, Asociace děkanů 
FF, Radou vysokých škol či odborových organizací. Dr. Joukl uvedl, že celá situace se po vzájemné 
shodě mezi zainteresovanými začíná radikalizovat. 

Dne 12. září se na UMPRUM v Praze konala společná akce s názvem „Betlémská kaple II“, na kterou 
přijal pozvání pan ministr M. Bek. Název je odvozen od akce z roku 2017, která se konala v Betlémské 
kapli a účastníci protestovali proti nedostatečnému a špatnému financování školství v ČR. Mimo jiné 
i na základě tohoto setkání došlo ke zlepšení situace v regionálním školství (mateřské, základní a 
střední školy). Dr. Joukl zdůraznil, že u vysokého školství je situace jiná, dochází k rozdílné alokaci 
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prostředků z MŠMT směrem k vysokým školám a dále pak k alokaci v rámci školy. Zdůraznil, že stav 
vysokého školství je stále krizový, z rozpočtu přichází stále méně prostředků. 

Již zmíněné akce dne 12. září se zúčastnili zástupci výše zmíněných organizací, hlavní referát přednesl 
prof. Pospíšil, předseda Rady vysokých škol. 

Dr. Joukl dále uvedl, že byl ustanoven krizových štáb Hodiny pravdy, na některých fakultách pak 
vznikly stávkové výbory (Olomouc, Praha). Zřízení těchto skupin je mimo jiné za účelem 
zorganizování protestních akcí. Dr. Joukl uvedl, že kdyby Vysokoškolský odborový svaz měl více jak 
od poloviny organizací souhlas se stávkou, bude stávka vyhlášena. Pokud tak nenastane, právo na 
stávku existuje na základě Listiny základních lidských práv a svobod, stávka se pak samozřejmě bude 
řídit jinou legislativou. 

Krizový štáb HP intenzivně jedná se stávkovými výbory a představiteli akademických senátů a 
odborových organizací o možnostech vyhlášení stávky, dr. Joukl informoval, že dnes obdržel zprávu 
o záměru vyhlášení stávky Vysokoškolským odborovým svazem. Stávka může probíhat různou 
formou, společná by byla „hodinová protestní akce“. Centra protestu budou v Olomouci a v Praze, 
vítány jsou delegace z ostatních univerzit. 

Dr. Joukl požádal přítomné o vzájemnou diskusi o formě zapojení FF UHK/UHK do stávky, která by 
měla proběhnout v úterý 17. října 2023 a měla by být podpořena Vysokoškolským odborovým 
svazem.  Uvedl, že je třeba koordinovat veškeré aktivity s vedením a případně přijmout usnesení per 
rollam. 

- Společné jednání a informování AS UHK a zbývajících AS na fakultách 
- Svolání akademické obce FF UHK 
- Svolání akademické obce na ostatních fakultách 
- Společné setkání členů akademické obce UHK 
- Vyslání delegace do Prahy 
 
Dr. Prouza zdůraznil, že původní problém podfinancování humanitních a společensko-vědních 
oborů se přetvořil na celouniverzitní problém v celé ČR. Vítá tedy myšlenku řešit situaci v rámci celé 
univerzity, ať už formou shromáždění akademické obce zde na fakultě či na OSV, spojeného 
s řízenou diskusí. 

Dr. Joukl znovu připomněl, že akce je mířena proti (ne)konání vlády/MŠMT směrem k vysokému 
školství. Dr. Joukl uvedl, že do úterý 26. září připraví krizový štáb HP několik bodů, které by měly 
sdružovat chystané aktivity.  

Dr. Prouza doplnil, že v rámci diskusí by se zcela nebránil otázek souvisejících i s problémy na 
středních a základních školách, zahrnul by to do problému školství jako celek. 

Proběhla krátká diskuse ohledně aktuálního stavu financování VŠ, kdy dr. Prouza uvedl, že rozpočet, 
který půjde do vysokého školství a bude stejný jako v roce 2023, je vlastně reálný pokles vzhledem 
k inflaci a nulovým dotacím na energii. Dojde k radiálnímu poklesu CRP, mnohem vyšší spoluúčasti 
ve vypsaných výzvách, dále je řešena otázka možného zdaňování stipendií atd. 

Dr. Prouza uvedl, že vedení FF je plně nakloněno k podpoře této akce, nesouhlasí však s uzavřením 
školy.  

 

Proběhla diskuse, ze které vzešel návrh níže uvedeného usnesení. 
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Návrh usnesení: 
AS FF UHK podporuje protestní akce a stávku dne 17. 10. 2023 vedoucí k nápravě zoufalého 
podfinancování vysokého školství v ČR a k jeho systémové podpoře. K této podpoře zároveň 
vyzýváme AS UHK a akademické senáty ostatních fakult UHK. 
 
 

Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                5 Pro:                 4 
Proti:             0 Proti:              0 
Zdržel se:      0 Zdržel se:       0 
Nepřítomni:  1 Nepřítomni:   1  

Navržené usnesení bylo schváleno. 
 
Akademický senát FF UHK bude informovat akademickou obec, AS UHK a ostatní senáty fakult o 
chystané akci. Informace se rozšíří i mezi studenty prostřednictvím sociálních sítí.  

Verze pro sociální sítě: 

Senát FF UHK podporuje stávku VŠ 17. 10. 2023. 

Prohlášení ČKR a RVŠ 

Betlémská kaple II 

Dopis Pavla Šaradína, FFUP 

Události v regionech – situace na VŠ 

 
2. Příprava změny volebního řádu AS FF UHK – elektronické volby 

 
Dr. Joukl připomněl, že na 6. zasedání AS FF UHK dne 16. února byla ustanovena pracovní skupina 
pro zahájení příprav změny Volebního řádu AS FF UHK z důvodu přechodu na elektronické volby v 
tomto složení: 

Dr. Milan Hrubeš 
Dr. Miroslav Joukl 
Mgr. Klára Burianová 

Komise předloží návrh změny volebního řádu na říjnovém jednání AS. Požádal senátorky a senátory, 
aby si prošli volební řády na UHK a do 5. 10. zaslali podněty pracovní skupině. 
Dr. Joukl shrnul, že elektronické volby existují pouze v rámci Akademického senátu UHK. Mezi 
jednotlivými řády na UHK jsou občasné rozdíly, zmínil rozdíly v počtu osob v akademické a 
studentské komoře (AS UHK má paritu, na FF máme o jednoho akademika více než studentů). U 
většiny řádů se může dojít k samotnému aktu volby, pokud kandiduje alespoň o 50 % více kandidátů 
než je mandátů. Dr. Joukl dále konkretizoval otázku náhradníků (max. počtu možné výměny 
náhradníků), nastaveného systému el. hlasování atd. 
 
Volební řád AS UHK 
Volební řád FF UHK 
Volební řád PdF UHK 
Volební řád FIM UHK 
Volební řád PřF UHK 

 

https://www.crc.muni.cz/dokumenty/usneseni/prohlaseni-ckr-a-rvs-k-financovani-verejneho-vysokeho-skolstvi-cr
https://www.uhk.cz/file/edee/filozoficka-fakulta/ff/ud-nova/organy/akademicky-senat/aktualne/podpora-humanitnich-a-socialnevednich-oboru/betlemska-kaple-ii-3.pptx
https://www.uhk.cz/file/edee/filozoficka-fakulta/ff/ud-nova/organy/akademicky-senat/aktualne/podpora-humanitnich-a-socialnevednich-oboru/dopis_ffup.pdf
https://www.ceskatelevize.cz/porady/10118379000-udalosti-v-regionech-praha/223411000140912/
https://www.uhk.cz/file/edee/univerzita-hradec-kralove/uhk/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-ridici-akty/vnitrni-predpisy/volebni-rad-akademickeho-senatu/volebni-rad-akademickeho-senatu-univerzity-hradec-kralove.pdf?v20220201102959
https://www.uhk.cz/file/edee/filozoficka-fakulta/ff/ud-nova/vnitrni-predpisy-a-ridici-akty/vnitrni-predpisy/volebni-rad-as-ff-uhk-platny-od-25.10.2017-20200921-090023.pdf?v20200921090023
https://www.uhk.cz/file/edee/pedagogicka-fakulta/pdf/samosprava-fakulty/akademicky-senat/volebni-rad-as-pdf-uhk.pdf?v20200117134051
https://www.uhk.cz/file/edee/fakulta-informatiky-a-managementu/uredni-deska/vnitrni-predpisy/volebni-rad-as-fim.pdf
https://www.uhk.cz/file/edee/prirodovedecka-fakulta/prf/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-ridici-akty/volebni_rad_as_prf_17.10.31-20190528-124445-1.pdf?v20200526122632
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3. Různé 
  
• Studentské evaluace výuky – formulace otázek v evaluačním dotazníku 

Dr. Joukl na základě podnětu dr. Trousila předal předsednictvu AS UHK podnět z minulého 
jednání AS FF UHK týkající se víceznačnosti otázek v evaluačním dotazníku. Předsedkyně AS 
UHK doc. Tomášková reagovala e-mailem v úterý 19. září 2023 tím, že otázka spadá do gesce 
paní prorektorky Marešové a oddělení kvality (určené pracovní skupiny), kterým tento podnět 
předala. 
Prorektorka Marešová požádala, zda bychom pracovní skupině nepředali konkrétní podněty na 
změny. Proběhla diskuse, ve které vystoupili doc. Beran, dr. Hrubeš, dr. Trousil, Mgr. Burianová 
a dr. Joukl a ze které vyplynulo pozvání paní prorektorky Marešové na příští zasedání AS FF UHK, 
kde ji budou podněty na změny předány. 
Dr. Joukl, předseda senátu FF UHK, pozve paní prorektorku na jednání dne 26. října 2023. 

 
• Dr. Trousil připomněl dotaz k ekonomické komisi UHK ohledně hospodaření. Dr. Joukl sdělil, že 

dotaz byl vznesen a jakmile bude známo, předá zpětnou vazbu. 
 

• Mgr. Burianová vznesla dotaz ohledně parkování na budově A, kde od deváté hodiny je již plno. 
Upozornila na problém neustále zvednutých závor. Dotázala se směrem k vedení, zda by nebylo 
možné např. vymezit prostory pro jednotlivé zaměstnance fakult, či mít důslednější kontrolu 
parkujících aut. Dr. Prouza uvedl, že téma je řešeno již na kolegiích rektora. Uvedl, že pan kvestor 
požadoval modernější přístup (včetně exklusivního práva pro zaměstnance). Vyvstává otázka 
financování, jednou z možností je i mírné zpoplatnění parkovacích míst pro studenty. Dr. Prouza 
vyzval senátorky a senátory, aby toto téma vznesli na velkém senátu.  
 

• Dr. Joukl se otázal na možnosti stravování studentů. Studenti mohou využívat bufet na UHK a 
v případě volných kapacit ve Školní jídelně Hradec Králové (Hradecká 1219). 
 
V souvislosti s tím vznesla dotaz senátorka P. Žďárská ohledně navrácení automatu do bistra 
v budově FF. Bc. Zemánková uvedla, že požadavek je urgován u provozovatele bistra a v blízké 
době by měl být automat zpět. 
 

 
Příští jednání proběhne ve čtvrtek 26. října v 9:30 hod. (19. října probíhají promoce) 

 
PhDr. Miroslav Joukl, Ph.D., v. r. 

předseda AS FF UHK 
 
 

Doc. PhDr. Martin Šandera, Ph.D., v.r. 
místopředseda za AK AS FF UHK 

 
 
 

Mgr. Klára Burianová, v.r. 
místopředsedkyně za SK AS FF UHK 


